
1 
 

 

 

Algemene Beschouwingen en begroting 2018 
 

Aan het einde van deze 4 jaar raadsperiode zijn dit de laatste Algemene Beschouwingen 

op de begroting. Een periode van 4 jaar waarin heel veel is gerealiseerd. De 

decentralisaties zijn een stevig onderdeel van de verantwoordelijkheid van de gemeente 

geworden, MFA de Heerd is gerealiseerd, financieel is de gemeente gezond, er zijn grote 

projecten afgerond en de centra van Heerde en Wapenveld zien er prachtig uit. Het gaat 

goed in de gemeente Heerde! Dit geeft ons ook aanleiding tot enige reflectie. De aanvang 

van deze raadsperiode, was uitdagend door het verkrijgen van gedecentraliseerde 

Rijkstaken met veel verantwoordelijkheden en minder geld. Ook waren er in de jaren 

daarna zorgen over de meerjarenbegroting. Vooral Jeugdzorg leverde zorgen op, ook het 

afgelopen jaar tot aan de opstelling van de Perspectief nota. Pas nadat er medio juni 

2017 ruimere middelen van het Rijk beschikbaar kwamen, in het sociale domein, kunnen 

we opgelucht ademhalen. Gevolg is dat we nu in de alg reserve een reserve sociaal 

domein van ruim €810.000,- hebben voor Jeugdhulp individuele voorzieningen.  

Hierdoor kan realistisch geraamd worden waardoor een besparing van €530.000 mogelijk 

is geworden. Hierdoor hopen we dat onze gemeente in de komende jaren een stabieler 

begrotingsbeleid kan voeren en niet meer verrast wordt door extra uitgaven in het 

sociale domein. Daarnaast is hard gewerkt aan een brede gezonde bedrijfsvoering, 

waardoor grote ingrijpende bezuinigingen niet nodig waren.  

Er is niet veel ruimte voor nieuw beleid. Dat is voor de VVD geen groot probleem. We 

willen graag dat we verder aan stabiliteit en verbetering gaan werken. We hebben in de 

jaren van economische crisis namelijk fors geïnvesteerd in onder andere MFA, 

gemeenschapshuis Vorchten, scholen en centrumplan. Als meest recente project het 

IJsselfront te Veessen. Er kon tegen lage bouwkosten gebouwd worden en geleend tegen 

lage rente percentages. Dit leidt er toe dat de gemeente er goed voorstaat en mooie 

infrastructuur heeft tegen lage exploitatiekosten. 

De subsidies naar diverse (sport) verenigingen en naar Kunst en Cultuur zijn inzichtelijke 

geworden, waarbij een eind is gekomen aan ongelijke en verkapte subsidies. 

Gelijkluidende en transparante voorwaarden zijn vastgelegd. De VVD dringt aan op het 

afronden van het Accommodatiebeleid, in de eerste helft 2018. Diverse gesprekken en 

overleg met betrokken verenigingen en besturen, vinden plaats. De VVD staat voor een 

eerlijke en transparante samenleving en een samenleving waarin je zelf keuze mag 

maken. Een goede transparante Nota Kunst en Cultuur is zeer noodzakelijk. Subsidies 

moeten bijdragen aan de gemeentelijke doelen, zonder verstikkend te werken. Wij horen 

hierover verontrustende geluiden van betrokken verenigingen en zullen dat proces dan 

ook zeer kritisch volgen.  
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Er ligt een begroting voor, die realistisch is opgesteld en geheel in lijn met het coalitie 

programma. Er zijn keuzes, waar wij even stil bij willen staan. 

 Onder nieuw beleid, is in de meerjarenbegroting € 100.000 opgenomen, waarmee 

de werkdruk van de gemeentelijke organisatie op acceptabel niveau moet worden 

gebracht. In januari is er €173.000  beschikbaar gesteld om extra werkdruk op te 

vangen, nu is 100.000,- in de begroting voorgesteld. De VVD heeft bij de 

Perspectiefnota ook aangegeven, dat hier structureel beleid nodig is en niet adhoc 

steeds om extra krediet vragen. En nu staat er, dat er nog afzonderlijke 

voorstellen komen om de ontwikkelingen om zaakgericht te werken en 

informatiebeveiliging te borgen. Betekent dit dat er in het voorjaar weer een bij 

raming gaat komen om die werkdruk op te vangen? Als dit al bekend is, waarom 

is het dan niet nu al meegenomen in deze begroting?  

 

 In de begroting wordt aangegeven, dat er zoveel mogelijk wordt ingezet op goed 

georganiseerde preventie en vroeghulp. Weer doet de VVD de oproep aan de 

wethouder om uitvoering/implementatie te geven aan de unanieme motie en 

daarna herhaald verzoek, om te monitoren of inwoners, die NIET voor een 

voorziening in aanmerking kwamen, omdat hun eigen kracht en hun sociale 

netwerk sterk genoeg zou zijn, het inderdaad redden, dus na een half jaar een 

bezoek voor een gesprek. Bovendien het uitvoeren van bezoeken van zelfstandige 

oudere vanaf een vast te stellen leeftijd, bv 80 jaar, om te zien of het goed met 

ze gaat. De preventieve rol is essentieel om dure zorg in een later stadium te 

voorkomen. Jammer dat aan deze unanieme motie uit 2015 nog geen uitvoering 

is gegeven.  

Ook vragen wij weer aandacht voor een goede sociale kaart. Het belang van 

goede informatie voor onze burgers om te weten, waar ze terecht kunnen met 

hun vragen, is essentieel voor een goed preventie. Een mooi voorbeeld, zoals de 

VVD dat voor ogen heeft, van Dinkelland en Tubbergen, krijgt u nu overhandigd. 

In 2018 verwachten wij een Heerder uitgave. Daarnaast weer de vraag om 

informatie te verstrekken via de gemeentepagina van de Schaapskooi. Dit zijn 

maatregelen waar niet een extra dekking voor nodig moet zijn, maar die ingepast 

moeten kunnen worden in een goede uitvoering van de preventiemaatregelen en 

communicatie. 

Verder wordt er een heel ingewikkelde rol voor de preventieadviseur benoemd en 

met de verwachting dat dit leidt tot een betere taakverdeling tussen de 

ketenpartners. In 2018 wordt de rol van de preventieadviseur geëvalueerd. De 

preventieadviseur is onderdeel van de bij raming voor extra personele capaciteit 

voor preventie in het sociaal domein. Over de noodzaak en een meetbaar 

resultaat heeft de VVD vraagtekens en verzoekt dan ook om een tussentijdse 

evaluatie na het eerste kwartaal van 2018. 

 Vooruitlopend op de nieuwe Omgevingswet is Heerde als een van de eerste 

gemeenten gestart met de Uitnodigingsplanologie. Niet meer verbieden op basis 

van bestemmingsplannen maar burgers en bedrijven uitnodigen met plannen te 

komen en samen met aanwonenden overleggen met daarna de uiteindelijke 

besluitvorming door deze gemeenteraad. De VVD vindt dit een prima 

ontwikkeling, wat burgers ruimte biedt voor eigen initiatief. Juist het betrekken 

van inwoners is een essentieel onderdeel, in het proces in de zorgvuldige 
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afweging van belangen. Deze nieuwe werkwijze noodzaakt de komende periode, 

tot goede uitgebreide communicatie.  

 

 De Hof van Cramer heeft zich de afgelopen jaren in de tijdelijke locatie bewezen 

als meerwaarde voor Wapenveld. Dit zowel in sociaal maatschappelijk als ook in 

en culturele zin. De VVD wil dat er nu wordt doorgepakt in de realisatie van de 

MFA waarin de Hof van Cramer nieuwe huisvesting kan vinden. Daar waar 

mogelijk, vragen wij het college om dit proces te versnellen. Het behoud van de 

voorzieningen in het centrum, is essentieel voor de leefbaarheid van Wapenveld. 

 

 In het Rapport Cliëntervaringsonderzoek WMO staat, dat weinig inwoners weten 

dat zij gebruik kunnen maken van een professionele of vrijwillige 

cliëntondersteuner. Tegelijk laat dit onderzoek zien, dat een deel van de cliënten 

wel gebruik had willen maken van cliëntondersteuning. Het bevreemd ons nu dat 

wij in de begroting onder toegang sociaal domein lezen dat de kosten voor de 

onafhankelijke cliëntondersteuning verlaagd worden met €25.000. De VVD heeft 

hier grote vraagtekens bij en wil graag uitleg over dit voornemen In ieder geval is 

uitgebreide verbeterde communicatie nodig. 

 

 Er wordt aangegeven, dat er meer contact met jeugdarts, huisarts, GGZ etc. en 

extra inzet op preventie moet komen. Daarbij wordt onder “ wat gaan we 

daarvoor doen’ gesteld dat met Verian afspraken gemaakt gaan worden over de 

inzet van de jeugdarts, de GGD expertise, expertise CJG etc. In hoeverre heeft 

het college de leiding in deze. De bepalende rol van Verian binnen de gemeente 

t.o.v. de andere zorgverleners die in de gemeente werken, roept vraagtekens op. 

Een verzoek aan de wethouder om de rol en de afspraken van en met Verian, 

binnen het sociaal domein op korte termijn duidelijk te maken in een actieve 

raadsinformatie. 

De VVD is erg tevreden met de resultaten die in de afgelopen raads- en coalitieperiode 

behaald zijn. We zijn de ambtenaren ook zeer erkentelijk voor de grote inzet.  

De VVD vindt dat de ingeslagen weg nog niet klaar is en vervolgd moet worden. Na jaren 

van veel dynamiek is er nu behoefte aan stabiliteit en continuïteit zodat processen 

geoptimaliseerd kunnen worden. 

 

 


